
ورزشی 10
بازگشت سیستم رفت و برگشت به لیگ 

قهرمانان آسیا از مرحله یک چهارم
  یک روزنامه اماراتی اعلام کرد مسابقات لیگ قهرمانان آسیا در سال ۲۰۲۱ ممکن است به میزبانی چند کشور برگزار شود اما از مرحله یک چهارم نهایی 

سیستم رفت و برگشت بر این رقابتها حاکم می شود.

گروه ورزشی - روزنامه الاتحاد 
امارات در گزارشــی آخرین وضعیت 
برگزاری مســابقات لیــگ قهرمانان 
۲۰۲۱ آسیا و راهکارهای AFC برای 

برگزاری این رقابت ها را تشریح کرد.
الاتحــاد اعــام کــرده اســت 
کــه کنفدراســیون آســیا نظــر اکثر 
فدراســیون های قاره را جویا شــده و 
چند پیشــنهاد ارائه کرده اســت. اکثر 
فدراســیون ها با برگزاری مسابقات در 
هفتــه دوم ماه اپریل یا هفته نخســت 
ماه می موافقــت کرده اند. این روزنامه 
بــه نقل از منابعی در AFC اعام کرد: 
برگزاری متمرکز مسابقات محتمل ترین 
گزینه برای AFC تا مرحله یک هشتم 
است و برای نخستین بار ۴۰ تیم در این 
مســابقات حضور دارند؛ پنج گروه در 

غرب و پنج گروه در شرق قاره.
درباره برگزاری مرحله پلی آف و 
پیش از مرحله گروهی، انتظار می رود 
این مســابقات اوایل فوریه و یا در ماه 
مارس آغاز شود و سپس رقابت ها وارد 

مرحله گروهی شود.
الاتحــاد درباره نحــوه و محل 
برگــزاری مســابقات خبــر داد کــه 
کنفدراسیون آسیا از ماه فوریه اقداماتش 
را برای تعیین نحوه میزبانی آغاز می کند 
و هیچ مانعی در تعیین یک کشور برای 
برگزاری متمرکز یا چند کشور به عنوان 

میزبان وجود ندارد.
این روزنامه اماراتی در بخشــی 
از گزارش خود آورده اســت: »مرحله 
گروهی و یک هشــتم مسابقات لیگ 
قهرمانان به صــورت متمرکز برگزار 
می شــود. در ماه ســپتامبر مرحله یک 

چهارم نهایی با سیستم رفت و برگشت 
خواهد بود. ســپس مرحله نیمه نهایی 
در مــاه اکتبر و فینال در شــرق و این 
بار به صورت رفت و برگشــت برگزار 
خواهد شــد.« »داتو وینــدزور جان« 
دبیــر کل AFC در ایــن خصوص به 
روزنامــه الاتحاد گفــت: در روزهای 
آینده جلساتی با چند فدراسیون برگزار 
می شود تا برای تاریخ جدید شروع لیگ 

قهرمانان به توافق برسیم.
وی افزود: بعد از تصمیم فیفا برای 
انتقال جام جهانی باشگاه ها به ماه فوریه 
۲۰۲۱، تمایل به برگزاری لیگ قهرمانان 
در ماه آپریل و می و با سیســتم متمرکز 

بیشــتر است. دبیر کل AFC ادامه داد: 
کنفدراســیون آســیا درهای دریافت 
درخواســت میزبانی بــرای برگزاری 
متمرکز مسابقات را باز می کند که ممکن 
است در چند کشور برگزار شود. حتی 
شــاید هر گروه در یک کشور برگزار 
شود. اگر هم کشورها درخواستی برای 
میزبانی نداشته باشند، رقابت ها در یک 
کشور در شرق و در یک کشور در منطقه 

غرب برگزار می شود.
وینــدزور جــان در خصوص 
احتمال میزبانی امارات در لیگ قهرمانان 
آسیا هم تاکید کرد: قطعاً از این موضوع 
اســتقبال می کنیم. ممکن است امارات 

درخواســت میزبانی دو سه و یا حتی 
پنج گروه را داشته باشد. در این صورت 
اســتانداردهایی برای میزبانی و ارسال 
مدارک و پرونده وجود خواهد داشت. 
دبیر کل AFC در پایان بحث واکسینه 
کردن تیم های حاضر در لیگ قهرمانان 
آســیا را رد کــرد و گفت: این موضوع 
دشــوار است. هر کشوری برای مقابله 
با کرونا سیســتم واکسیناسیون خاص 
خودش را دارد. واکســینه کردن تیم ها 
به خود کشورها ســپرده شده است و 
ما به هیــچ وجه 
تحمیــل  آن را 

نخواهیم کرد.

نگاهی به کوچه پس کوچه های پهلوانی 
در سالگرد درگذشت آقا تختی

گروه ورزشــی -  پنجاه و سه 
سال از زمان درگذشت جهان پهلوان 
تختی، مَردی از جنس مردم گذشت. 
در آستانه هفدهم دی، باز هم از تختی 
می گوئیــم؛ از مَردی که پنجاه و ســه 
ســال که هیچ، اگر صد ها ســال هم 
از درگذشــتش بگذرد، باز هم برای 
همیشه تاریخ زنده است و از پهلوانی 
هایش خواهند گفت. در تاریخ ورزش 
ایران علی رغم آنکه در طول نیم قرن 
اخیر، بسیاری تاش کرده اند در قامت 
جهان پهلوانی معاصر ظاهر شــوند و 
با گرفتن ژســت های مقطعی، هم قد 
تختی شوند، اما هیچ کسی نتوانست، 
چون او ماندگار شود. غامرضا تختی 
نه فقط برای میانکوب های کشــنده، 
سگک های خرد کننده اش یا نگرفتن 
پای رقیب، نه بــرای ادبش و نه فقط 
برای راه افتادن در شهر برای گردآوری 
کمک از سطح شهر برای هموطنان زیر 
آوار مانده اش، تختی شد.  تختی برای 
آن تختی شــد که آزاده ماند و با مردم 
و برای مردمش زیســت. تختی مُرد و 
در قبرستان ابن بابویه دفن شد، اما پس 
از چندین دهه وعده، هنوز مزاری در 
شــأن او جز یک اتاقک بنا نشده، ولی 
نامش مانــد و می ماند تا تاریخ مردان 
بزرگــی که همه چیزشــان را فدای 
عزت کردند، هیــچ گاه از یاد نبرد؛ و 
چه مانــدگاری از این بالاتر که هنوز 
هر جا ســخن از مرام و معرفت است 
و هــر زمان در کوچه پس کوچه های 
پهلوانــی گذر می کنی نــام آقا تختی 
بر ســر در آن نصب شده تا جایی که 
حریفان خارجی غامرضا تختی هم 
از پهلوانی و انســانیت او می گویند. 
الکساندر مدوید یکی از پرافتخارترین 
کشــتی گیران تاریخ، سه بار در برابر 
تختی ایستاد.  او بار ها درمورد برخورد 
هایش با جهان پهلوان و خاطراتی که 
دارد صحبت کرده است. مدوید خود 

را بســیار نزدیک به تختی احساس 
می کند و از تمجید و تکریم او هیچگاه 
غافل نیست. »آشنایی با تختی برای من 
افتخار بزرگی به حساب می آید. تختی 
بسیار خوب و فنی کشتی می گرفت 

و من چیز های زیادی از او آموختم«.
ما روی تشک دو حریف سخت 
کــوش بودیم و در خــارج از آن، دو 
دوست جدا نشدنی، آشنایی ما از سال 
۱۹۶۱ در جریان مسابقه های قهرمانی 
جهان در یوکوهاما )ژاپن( آغاز شــد. 
در آن میدان بزرگ، تختی برنده مدال 
طای وزن هفتم شــد و من در وزن 
هشتم مدال برنز گرفتم. این نخستین 
حضور من در مسابقات جهانی بود. 
در همین مســابقات بــود که تختی 
را شــناختم و از نزدیــک به قدرت و 
بزرگی اش پی بردم.  او همیشــه مرا 
دوست داشــت. او ملت خودش را 

هم دوســت داشــت و فکر می کنم 
تختــی اصولاً بــرای ملتش زندگی 
می کرد. الکســاندر مدوید می گوید 
تختی می تواند الگوی خوبی، از نظر 
ورزشی و اخاقی برای جوانان باشد. 
کشــتی های غامرضا تختی از سال 
۱۹۵۱ مســابقات جهانی هلسینگی 
آغــاز و در ســال ۱۹۶۶ مســابقات 
جهانی تولیــدو آمریکا به نقطه پایان 
رســید. بیش از نیم قرن از درگذشت 
جهان پهلوان تختی می گذرد و یادش 
همچنان گرامی اســت چرا که خدا به 
او عزت داد و این عزت چیزی نیست 
که کسی بتواند آن را بگیرد برای همین 
آقا تختی شد، متفاوت ترین قهرمانی 
که ورزش ایــران تاکنون همچون او 
ندیده است. تختی ورزش را با کشتی 
باســتانی آغاز کرد. او در سال ۱۳۲۹ 
در ۲۰ ســالگی به عضویت باشــگاه 

پولاد درآمد و بــه صورت حرفه ای 
زیر نظر حبیب الله بلور کشــتی آزاد را 
برای شــرکت در مسابقات قهرمانی 
آغاز کرد و در همان ســال، نخستین 
قهرمانی کشــور خود را کسب کرد. 
تختی در رقابت های قهرمانی کشور 
طی ســال های ۱۳۲۹ تا ۱۳۳۸ هشت 
بار قهرمان کشور شد.  او در سال ۱۹۵۱ 
در مسابقات قهرمانی جهان هلسینکی 
در وزن ۷۹ کیلو به مدال نقره رســید، 
وی در سال بعد در المپیک هلسینکی 
مدال نقره خود را در ســن ۲۲ سالگی 
تکرار کرد.  چهار سال بعد در المپیک 
۱۹۵۶ ملبورن در یک وزن بالاتر یعنی 
۸۷ کیلوگرم، به همراه امامعلی حبیبی 
نخســتین مدال های طــای تاریخ 
ورزش ایــران در المپیک را کســب 
کردند. تختی در مســابقات قهرمانی 
جهان ۱۹۵۹ تهران،۱۹۶۱ یوکوهاما و 
۱۹۶۲ تولیدو نیز به ترتیب به دو مدال 
طا و یک مدال نقره رسید. در المپیک 
۱۹۶۰ رم هم با ۵ پیروزی، ضربه فنی 
و یک شکســت با امتیاز از عصمت 
آتلــی ترک مدال نقره وزن ۸۷ کیلو را 
گرفت. تختی در المپیک ۱۹۶۴ توکیو 
با وجود ســن بالا و دوری ۲ ساله از 
میادین به مقام چهارم رسید. وایکینگ 
پالم سوئدی، عادل آتان ترُک، بوریس 
کولایف روس، پــت بلر آمریکایی، 
دیتریش آلمانی، ویچزیستیوک روس، 
عصمت آتلی ترُک، حســن کنگور 
ترُک، الکســاندر مدوید بیلورس از 
شوروی و احمد آئیک ترُک مهم ترین 
رقیبان تختی در ۱۴ سال حضور وی 
در عرصــه بین المللی بودند. زنده یاد 
غامرضا تختی ســه بار نیز قهرمان 
کشتی پهلوانی و پهلوان اول ایران شده 
بود. گفتنی اســت امروز )چهارشنبه 
۱۷ دی ماه( پنجاه و ســومین سالگرد 
درگذشــت جهان پهلوان غامرضا 

تختی اسطوره ی پهلوانی ایران است.

رکوردی خاص برای قطر در سال ۲۰۲۰
گروه ورزشی - کشور قطر در 
سال ۲۰۲۰ که به سال کرونا معروف 
شــد توانست میزبانی ۷۷ بازی بین 
المللی را برعهده بگیرد که این یک 

رکورد در جهان بود.
ســال ۲۰۲۰ به خاطر ویروس 
کرونا یک ســال خاص بود. کرونا 

جهــان فوتبال را هم تحــت تاثیر 
قرار داد و باعث شــد تا رقابت های 

مختلف فوتبالی به تاخیر افتند.
لیگ قهرمانان آسیا بعد از وقفه 
ای طولانی مدت به صورت متمرکز 
و به میزبانی قطر برگزار شد. میزبان 
جام جهانی ۲۰۲۲ توانســت در این 

آزمون بزرگ موفق ظاهر شد.
کمیته برگــزاری رقابت های 
فوتبــال در قطر اعــام کرد که این 
کشور در ســال ۲۰۲۰ میزبانی ۷۷ 
بــازی بین المللی را برعهده گرفت 
که این یک رکورد در سراسر جهان 

بود.

طبقه اعام این کمیته ۵۵ دیدار 
لیگ قهرمانان آسیا در سه ورزشگاه 
میزبان جام جهانــی ۲۰۲۲ برگزار 
شد. قطری ها اعام کردند که در این 
شرایط خاص کرونایی آنها میزبان 
۳۰ تیم فوتبال با ۹۰۰ نفر شــدند و 

توانستند ۷۷ بازی را برگزار کنند.

تنیس روی میز پس از ۱۱ ماه با برگزاری لیگ از حالت رکود خارج شد
گروه ورزشــی - سرمربی تیم 
تنیــس روی میز فراســنج که مرحله 
رفت لیگ برتر را با صدرنشــینی در 
گروه خود به پایان رســاند تاکید دارد 
که به واســطه برگزاری این رقابت ها، 
تنیــس روی میز از رکود وایســتایی 

فاصله گرفت.
تیم فراسنج تهران که دومین سال 
حضــور در لیگ برتر تنیس روی میز 
را تجربه می کند در پایان مرحله رفت 
این رقابت ها بــا دو برد و یک باخت 
صدرنشینی گروه »الف« را در اختیار 

گرفت.
این مرحله از مسابقات پنجشنبه 
گذشــته به پایان رســید و فراسنج در 
حالــی بالاتر از رعــد پدافند هوایی 
کاشان، شادروان اقبال لطف الله نسبی 
کردستان و دانشگاه یزد در رده نخست 
گروهش قرار گرفت که سال گذشته 
با کســب جایگاه هفتم پرونده اولین 
حضور لیگ برتری خود را بست. این 
تیم اما برای فصل جاری مســابقات با 
جذب نفراتی مانند نوشــاد عالمیان، 
نیمــا عالمیان و امیرحســین هدایی 
حضور نتیجه بخش تر در مســابقات 

را دنبال می کند.
مجتبــی صابری ســرمربی تیم 
تنیــس روی میز فراســنج با تاکید بر 
این موضوع گفت کــه برگزاری این 
لیگ، این رشــته را پــس از ماه ها از 
حالت رکود وایســتای خارج کرد و 
نشــان داد که بازیکنان طی این مدت 
هم بیکار نبوده اند و تمرینات شــان را 

پیگیر بوده اند.
این مربی گفــت: ۱۱ ماه بود که 
جامعــه تنیس روی میز هیچ رویداد و 
رقابت داخلی را شاهد نبود و از همین 
حیث با رکود و ایستایی کسل کننده ای 
مواجه شده بود. برگزاری لیگ اما میان 
تنیس روی میز و این شــرایط فاصله 

ایجاد کرد.
وی با اشاره به دیدارهای برگزار 
شده در دور رفت مسابقات و نتایج به 
دست آمده در آن ادامه داد: آنچه در این 
مرحله توســط بازیکنان دیدیم باعث 

غافلگیری مان شــد. بازیکنــان اکثراً 
باانگیزه و آماده بودند و نشــان دادند 
که به اندازه کافی تمرین داشته اند و با 
جدیت وارد مسابقات شده اند. شاید 
برخی بازیکنان نسب به سال گذشته 
افت داشتند اما در مورد اکثر بازیکنان 

شاهد پیشرفت بودیم.
ســرمربی تیم تنیــس روی میز 
فراسنج با اشاره به عمکرد تیم خود در 
مرحله رفت لیگ برتر خاطرنشان کرد: 
اولین دیدار ما با تیم با انگیزه و سخت 
کوش کردســتان بود. در این رقابت 
بازی اول دوبــل را واگذار کردیم اما 
در نهایت برنده شــدیم. دیدار دوم را 
هم با رعد پدافند برگزار کردیم. نتیجه 
دو دیــدار اول دوبل در این رقابت را 
واگذار کردیم و در نهایت هم مساوی 
شدیم. دانشگاه یزد هم حریف آخرمان 
بود. این تیم شاید به لحاظ مهره خیلی 
با قدرت نباشد اما دست و پا بسته هم 
نیست. این تیم را هم شکست دادیم.

صابری با تاکید بر اینکه شــرایط 
گروه بندی تیم هــا در گروه »الف« و 
»ب« مســابقات متقاوت از یکدیگر 
اســت، یادآور شد: گروه »الف« که ما 
هم در آن قرار داریم متفاوت از گروه 
»ب« و تا حدی ســخت تر اســت. به 
نظرم واقعاً حیف اســت که از گروه ما 

یک تیم حذف شود.
وی در ادامــه و در واکنــش به 
ایــن موضــوع که »فراســنج دومین 
ســال حضور در لیگ برتــر را کاماً 

متفاوت از اولین ســال شــرکت در 
این رقابت ها آغاز کــرد چراکه با در 
اختیار ملی پوشان، ترکیبی قدرتمندتر 
تشکیل داده است«، گفت: سال گذشته 
با ترکیبی که میانگین ســنی ۱۵ - ۱۴ 
سال داشت حضور در لیگ تنیس روی 
میــز را آغاز کردیم. با همان ترکیب و 
عملکرد خوبی که داشــتیم اکثر تیم ها 
را شگفت زده کردیم. بازیکن نامداری 
نداشــتیم اما نفرات مان با انگیزه خود 

عملکرد خوبی داشتند.
ســرمربی تیم تنیــس روی میز 
افزود: برای لیگ امســال اما بازیکنان 
نامدار هم جذب کردیم چون به دنبال 
نتیجه گیری بهتر هستیم و کسب سکو 
برای مان اهمیــت دارد. البته جوانان 
خود را حفظ کردیــم اما نفرات ملی 
پــوش را هم در اختیــار گرفتیم تا به 

هدف مان برسیم.
این مربی البته در عین حال تاکید 
داشــت که عضویت مدیریت این تیم 
در هیات رئیســه فدراسیون و توصیه 
فدراســیون برای کمک به ملی پوشان 
بــا جذب آنها بی تاثیــر در این اقدام 
فراســنج )جذب بازیکنان تیم ملی( 
نبوده اســت؛ وی در این زمینه گفت: 
پتروشیمی حضور همیشگی در لیگ 
تنیــس روی میز داشــت و خیلی از 
بازیکنان ملی پــوش را هم در اختیار 
می گرفــت این تیم اما امســال بنا به 
دلایلی در مســابقات شرکت ندارد. 
در غیاب پتروشــیمی سایر تیم ها هم 

توانایی مالی برای جذب بازیکنانی در 
حد برادران عالمیان نداشتند.

وی در ایــن زمینــه ادامه داد: به 
همیــن دلیل فدراســیون از مدیریت 
فراسنج که عضو هیات رئیسه خودش 
هم اســت، خواســت تا با جذب این 
بازیکنــان به تنیــس روی میز و آنها 
کمکی کرده باشــد. مــا خود به دنبال 
نتیجه گیری بهتر و بهبود شرایط برای 
دســتیابی به آن بودیم اما این موضوع 
هم در جذب نفراتی مانند نوشاد و نیما 
عالمیان بی تاثیر نبود. چه بســا اگر ما 
نوشاد و نیما را جذب نمی کردیم آنها 
از لیگ امســال بیرون می ماندند چون 
تیم دیگــری توانایی مالی جذب آنها 

را نداشت.
»با وجود در اختیار داشــتن ملی 
پوشــان تنیس روی میز، فراسنج در 
مرحله رفت متحمل یک تساوی شد 
در حالی که تیمی مانند شهرداری کرج 
بدون باخت و مساوی این مرحله را به 
پایان رساند«، صابری در واکنش به این 
موضوع تصریح کــرد: یکی از دلایل 
همان مســئله گروه بندی است که به 
آن اشــاره کردم و اینکه گروه ما واقعاً 

سخت تر است.
 ضمــن اینکــه این نام و اســم 
بازیکنان نیســت که حــرف اول را 
می زنــد بلکه انگیزه هــا تاثیرگذارتر 
هســتند به خصوص کــه هر بازیکن 
یــک دیدار انفرادی برگــزار می کند. 
پس اینگونه نیست که فکر کنیم چون 
ترکیب قدرتمندی داریم حتماً قهرمان 
می شــویم، تاش و انگیزه ها در این 

زمینه تاثیرگذارتر هستند.
ســرمربی تیــم تنیــس روی 
میز فراســنج در پایان گفــت: انجام 
دیدارهای دوبــل در تنیس روی میز 
و نتیجــه گیری از آنهــا به هماهنگی 
زیــادی نیاز دارد در حالی که به خاطر 
دیر ملحق شــدن ملی پوشان در این 
زمینه تا حدی ضعف داشــتیم. در کل 
اینکه امیدواریم در مرحله برگشت و 
پلی آف عملکرد بهتری داشته باشیم و 

به هدف مان نزدیک تر شویم.
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علی کریمی نامزد انتخابات
 ریاست فدراسیون فوتبال می شود

گروه ورزشی -  بازیکن اسبق 
تیم ملی فوتبال ایران اعام کرد رســما 
نامزد ریاست فدراسیون فوتبال خواهد 
شد. علی کریمی بازیکن اسبق تیم ملی 
فوتبال ایران گفت: "می خواهم همچنان 

کنار مردم ســرزمینم باشم و به عنوان 
کاندیدا در پســت ریاست فدراسیون 

فوتبال شرکت کنم.
تغییرات اساسی از سوی فیفا و  ای 
اف سی شکل گرفته و حالا فوتبالی ها 

راحت تــر می تواننــد وارد عرصــه 
انتخابات شــودند و من امیدوارم در 
روز ۱۰ اسفند فوتبال ایران عزیزمان 
یک روز پاک و عاری از هرگونه زدو 

بندهای نا سالم را تجربه کند."


